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CONCEPTVERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 10 DECEMBER 2009  

VAN DE COMMISSIE SAMENLEVING VAN DE GEMEENTE HAARLEM 

 

Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 

De heren Azannay (GroenLinks), Hagen (VVD), Pen (CDA), Rutten (VVD), Trompetter (Actiepartij), 

Vreugdenhil (CU-SGP) en  

de dames De Jong (GroenLinks), Kropman (PvdA), Lodeweegs (PvdA), Özogul-Özen (SP), 

Swen (CDA) en Van Zetten (D66); 

Afwezig met kennisgeving: - 

Mede aanwezig: de heren Hiltemann (voorzitter) en Divendal (wethouder) en de dames Van der 

Molen (wethouder) en mevrouw Taets van Amerongen-Ingram (secretaris); 

Verslag: de heer G.B. Schoonderwoerd (Notuleerservice Nederland). 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering van de commissie Samenleving  

Spreker stelt het besluitvormingsproces over de nota Nieuw welzijn aan de orde. De vraag is of er 

voorafgaand aan de behandeling een stadsgesprek moet worden georganiseerd en daarbij, wanneer de 

behandeling dient plaats te vinden. Wie wil helpen bij de voorbereiding? 

Na enige discussie besluit de commissie dat een stadsgesprek zinvol is en dat het traject wordt:  

op 21 januari het stadsgesprek, op 4 februari behandeling in de commissie en op 18 februari in de raad. 

De leden Lodeweegs, De Jong en Özogul verklaren zich bereid bij de voorbereiding te helpen. 

De heer Trompetter geeft aan hen mee om te bezien of ook het digipanel kan worden ingeschakeld. 

De voorzitter meldt dat commissieleden op de vrijdag na de vergadering gebeld kunnen worden om 

hun mening te geven over de leesbaarheid van het stuk ‘Haarlem Sport! Agenda voor de sport’. 

Is de commissie tevreden met de afdoening van de toezeggingen die door wethouder Van der Molen 

zijn gedaan inzake de Verordening Wmo en kan het stuk als bespreekpunt naar de raadsvergadering 

van 17 december? 

De heer Rutten meldt dat de VVD nog aanvullende vragen heeft, vooral over een onderdeel dat 

strijdig met de wet zou kunnen zijn. 

De commissie maakt geen bezwaar tegen voorlegging als bespreekstuk aan de raad op 17 december. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden 

 

Mevrouw M. Carey spreekt in namens de leden van de Steelband Haarlem Golden Tones. De 

oprichter Hamilton Franklin, die volgens spreker veel heeft betekend voor de band en voor de wijk, is 

op 3 mei 2009 overleden. Na een actie hebben 705 mensen hun handtekening gezet onder het verzoek 

om in Schalkwijk een plek naar hem te benoemen om zijn nagedachtenis te eren. 

 

3. Vaststellen agenda 

 

De commissie stelt de agenda ongewijzigd vast. 

 

4. Conceptverslagen 

 

Conceptverslag van de commissie Samenleving d.d. 19 november 2009  

De commissie stelt het verslag ongewijzigd vast. 

Naar aanleiding van de tekst op pagina 2 over de Dunamare meldt mevrouw Van Zetten dat zij nog 

steeds de financiële cijfers niet heeft ontvangen. Wethouder Divendal zegt toe dat zij volgende week 

hierover bericht krijgt. 

 

Conceptverslag van de commissie Samenleving d.d. 26 november 2009  

De commissie stelt het verslag ongewijzigd vast. 
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5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 

 

De leden Van Zetten, Kropman, Lodeweegs en Hagen hebben punten voor de rondvraag. 

Mevrouw Lodeweegs meldt dat zij een uitnodiging heeft ontvangen van de Verhalenkeuken op een 

lastig tijdstip. 

Wethouder Van der Molen merkt op dat zij bezig is om een gezamenlijk bezoek van de raadsleden te 

organiseren. 

 

6. Haarlem Sport! Agenda voor de sport 
 

De heer D. Hof spreekt in namens DSS Kennemerland en betoogt dat de bouw van een opslagruimte 

annex tribune bij het honkbalveld van DSS op het Pim Mulier Sportpark echt nodig is. 

 

De heer P. van Nesten spreekt in namens de tennisclub Pim Mullier en onderstreept dat de ombouw 

van de veertien tennisbanen tot kunstgrasbanen een grote kwaliteitsverbetering betekent. Het zal 

bijdragen aan een mooie sportboulevard, zeker als alle verenigingen die daar spelen de naam van Pim 

Mullier in hun clubnaam zouden opnemen. 

 

De heer M. Bolwein spreekt in namens voetbalclub Schoten. De club wacht al een aantal jaren op de 

aanleg van een kunstgrasveld hetgeen de grote capaciteitsproblemen zal helpen oplossen.  

 

Mevrouw Kropman vindt het een goed leesbare en samenhangende nota. Het elk jaar opstellen van 

een werkplan is een goede zaak. Volgens de nota kunnen de voornemens met de beschikbare middelen 

worden uitgevoerd. Hoe gaat de gemeente haar regierol invullen? Kan de wethouder bevestigen dat de 

Jeugdsportpas en de Beweegpas 50+ gehandhaafd blijven? Het is echt nodig om het overgewicht bij 

kinderen terug te dringen. Het project SportZ4U is daarom belangrijk. Spreker heeft tijdens de 

begrotingsbehandeling een motie over de gezonde school ingediend. Die wordt niet genoemd in deze 

sportnota. Ook de Duinwijckhal wordt niet genoemd en die mag niet vergeten worden. Het gaat om 

badminton op topniveau en de raad vindt die hal belangrijk. Hoe gaat men invulling geven aan 

duurzaamheid in de accommodaties? 

 

De heer Hagen zegt dat punt 7 van de agenda over de kredietverstrekking voor het onderhoud van de 

sportcomplexen niet los kan worden gezien van deze sportnota. Het is goed dat de nota voortbouwt op 

het bestaande beleid. Hoewel badminton volgens de nota een speerpunt is, wordt er weinig aandacht 

aan besteed in het stuk. De Duinwijckhal mag inderdaad niet uit beeld raken. Hoe houdbaar zijn de 

voornemens uit deze nota, gelet op het feit dat er grote bezuinigingen vanuit het Rijk verwacht worden 

en dus lagere inkomsten uit het Gemeentefonds? Er moet ruimte zijn voor het nieuwe gemeentebestuur 

om na de verkiezingen de noodzakelijke beslissingen te nemen. Spreker neemt aan dat over de 

volgorde van de investeringen in goed overleg tussen de deskundigen en de sportorganisaties is 

besloten. Een strategisch huisvestingsplan voor de sport is een goed idee, maar er mag niet zoveel 

ruimte in zitten als bij het onderwijs. Hooguit enkele procenten mag er dan van de planning worden 

afgeweken.  

 

De heer Azannay vindt het een goede nota met ambitieuze doelstellingen. De gemeente heeft de 

sportverenigingen nodig en dient ze echt serieus te nemen. Kan de wethouder toelichten in welke 

richting hij denkt als het gaat over integratie/segregatie in de sport? De toekomst van HFC Haarlem en 

daarmee de door die club gesteunde maatschappelijke projecten zijn onzeker. Maar die projecten 

vormen toch ook een speerpunt? Op de website van Sportsupport staat veel informatie voor de 

sportverenigingen. Is die voorlichting niet meer een taak voor de gemeente of SRO? De 

zelforganisaties hebben vooral ondersteuning nodig bij hun faciliteiten en niet bij hun activiteiten. 

Waarom heeft het lang geduurd voordat de voetbalvereniging Schoten een kunstgrasveld krijgt?  

 

De heer Pen complimenteert de wethouder en zijn staf met deze goede nota. Het is goed dat sport 

hoog op de agenda staat, maar is de focus niet te breed? Er komen bezuinigingen aan en de clubs 

moeten geen valse verwachtingen krijgen. Is het mogelijk om eens te kijken of een multifunctioneel 
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sportcomplex een oplossing zou bieden voor de huisvesting van de badmintonclub, judoclub en 

dergelijke? Is er vanuit de gemeente sprake van één loket? De clubs lijken nogal eens de weg kwijt te 

raken in de diverse organisaties. Sportsupport en de SRO dienen niet te fuseren. Hoe wordt de 

klimaatneutrale doelstelling ingevuld op dit terrein? De clubs worden met ingewikkelde juridische 

problemen geconfronteerd. Wat doet de gemeente om hen daarbij te helpen? Is de recent ingevoerde 

mogelijkheid om via Sportsupport juridisch advies te krijgen voldoende? Spreker is het met de heer 

Hagen eens dat de financiële grenzen en de komende bezuinigingen goed in het oog moeten worden 

gehouden. De gemeente moet leren van de problemen bij HFC Haarlem. 

 

Mevrouw Van Zetten vindt de nota leesbaar en de inhoud ambitieus. Op dit terrein moet men waken 

voor te veel bureaucratie. De gemeente focust op het accommodatiebeleid, de subsidies en op het 

achterstallig onderhoud. De BOS-projecten zijn belangrijk omdat zij een grote bijdrage leveren aan de 

sociale cohesie in de wijken. Spreker vindt de voorzetting van de stedenband met Mutare niet echt een 

speerpunt. 

 

Mevrouw Özogul vindt de sportnota goed leesbaar en de kwetsbare groepen komen voldoende aan 

bod. Ook de Beweegpas 50+ is een goede zaak. Het is een goed idee om aandacht te schenken aan 

integratie/segregatie in de sport. De nadruk moet liggen op samenwerking met de clubs. Het probleem 

van kinderen met overgewicht krijgt terecht de aandacht. Hoe gaat de wethouder de allochtone meiden 

meer aan het sporten krijgen? 

 

De heer Vreugdenhil vindt het een mooie nota. In de topsport moeten mensen met talenten goed 

worden begeleid. Ook de breedtesport krijgt terecht de aandacht. Het is goed dat de achterstand in het 

onderhoud wordt ingelopen en er een strategisch huisvestingsplan komt. Financieel wordt het passen 

en meten. Als er met het bedrijfsleven kan worden samengewerkt, dan moet dat als kans worden 

aangegrepen.  

 

Wethouder Divendal bedankt voor de complimenten die hij aan de ambtelijke organisatie zal 

doorgeven.  

In de nota wordt de balans opgemaakt en is voor de komende jaren een ambitieuze agenda opgesteld. 

Op basis van een jaarlijks werkplan worden zaken opgepakt of verder ontwikkeld. Er is alleen 

uitgegaan van bestaande middelen, vanwege de crisistijd en komende rijksbezuinigingen. Na de 

verkiezingen zullen mogelijk andere keuzes nodig zijn.  

Spreker gaat vervolgens in op de gestelde vragen. 

In de nota gaat het er inderdaad om doelgroepen als de jeugd, vijftigplussers en deelnemers aan de 

BOS-projecten aan het sporten te krijgen. De gemeente biedt faciliteiten aan organisaties die op dat 

terrein werkzaam zijn. 

Allochtone kinderen sporten minder. De gedachte is om hierover met de clubs afspraken te maken en 

die vast te leggen in een convenant. 

De achterstand in het onderhoud van de accommodaties wordt ingelopen. Hierover wordt met de clubs 

overlegd en het ijkpunt is de staat van de velden en de gebouwen, maar er wordt ook naar de 

afschrijvingstermijn gekeken. Geprobeerd wordt om uitgaven te verschuiven naar minder onderhoud 

vragende zaken. De accommodaties zijn in Haarlem gelukkig goed gespreid over de stad. Een grote 

multifunctionele sportaccommodatie lijkt niet goed uitvoerbaar, maar wel worden waar mogelijk 

activiteiten verknoopt als die kans zich aandient. 

De gemeente zet in op het voeren van de regie in samenwerking met de clubs. Er komt inderdaad veel 

op de sportverenigingen af. Voor de kleine verenigingen is dat meer een probleem dan voor de grote. 

De gemeente, SRO en Sportsupport helpen hen daarbij waar nodig en waar mogelijk. Die regierol en 

steun kan nog verder worden uitgewerkt. 

De middelen voor de Jeugdsportpas of voor de BOS-projecten komen van het Rijk en worden vaak 

projectmatig verstrekt. Het college probeert echter die zaken weer te verbinden met bestaand beleid, 

zoals bijvoorbeeld gebeurt met het koppelen van combinatiefunctionarissen aan een sportpark of aan 

scholen. 

Over de Duinwijckhal zijn met de raad afspraken gemaakt. Het desbetreffende bestemmingsplan komt 

begin 2010 naar de raad. Er vindt nog overleg plaats over de financiering. 
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De maatregelen om overgewicht bij kinderen tegen te gaan komen terug in het jaarlijkse werkplan. 

Het college hoopt dat HFC Haarlem doorgaat, maar als dat niet lukt, dan valt er daar inderdaad ook 

een gat wat betreft de door deze club uitgevoerde maatschappelijke projecten. 

Er is veel ervaring opgedaan in Haarlem met het thema duurzaamheid, maar het kan inderdaad wat 

hoger op de agenda op het terrein van de sport. 

De heer Azannay vindt dat de gemeente de scholen iets concreets moet bieden om allochtone kinderen 

meer te laten sporten. De hoogte van de contributie zou voor allochtone ouders een drempel kunnen 

zijn. 

Wethouder Divendal antwoordt dat er voor inwoners met een laag inkomen al subsidiemogelijkheden 

zijn vanuit het Jeugdsportfonds. Het probleem heeft wellicht meer te maken met het feit dat allochtone 

ouders minder gewend zijn om vrijwilligerswerk bij de clubs te doen. 

Desgevraagd door mevrouw Kropman bevestigt wethouder Divendal dat in het jaarlijkse werkplan 

ook de gezonde school aan bod komt. 

 

De commissie besluit de nota als hamerstuk met stemverklaring aan de raad aan te bieden. 

 

7. Kredietverstrekking (achterstallig) onderhoud op de sportcomplexen 2009/2010 

 

Mevrouw C. Dubbe spreekt als voorzitter van de hockeyclub Saxenburg in namens de ruim 

vierhonderd leden van de vereniging. De club groeit onstuimig en verwacht over drie jaar zeshonderd 

leden te tellen. Het clubhuis is wat betreft kleedruimtes en kantine volgens de normen veel te klein. De 

club speelt een belangrijke rol als sportvoorziening voor de jeugd in Schalkwijk en daarbuiten. 

Spreker pleit ervoor om in te stemmen met de in de voorliggende nota voorziene vervanging van het 

kleedgebouw. 

De heer Hagen merkt op dat het in de nota genoemde bedrag van 500.000 euro kennelijk voldoende is 

voor de vervanging bij de hockeyclub.  

 

De heer Hagen vindt dat de nota als geheel afgewogen keuzes omvat die onder professionele 

begeleiding en in overleg met de clubs tot stand zijn gekomen. De plannen vallen binnen het financiële 

kader. De fractie van de VVD gaat akkoord. 

 

Mevrouw Kropman sluit zich daarbij aan. De verbeteringen zijn nodig en er is geld voor beschikbaar. 

Het lijkt erop dat de middelen gereserveerd voor Alliance ’22 niet nodig waren in 2009. Hoe kan dat? 

Een goede communicatie met de clubs is belangrijk. De wethouder moet zich daarvoor blijven 

inspannen. 

 

De heer Pen vindt het een goede nota. Nu kan men aan de slag. Komt er een jaarlijkse raming van het 

achterstallig onderhoud? 

 

De heer Azannay zegt dat GroenLinks akkoord gaat. Het gaat om voornemens waarover met het veld 

is overlegd en de benodigde financiële middelen zijn aanwezig. Inderdaad kan men nu voortvarend de 

uitvoering ter hand nemen. 

 

Mevrouw Özogul sluit zich aan bij het standpunt van de vorige sprekers. Als er bezuinigingen op het 

Gemeentefonds komen, blijven dan ook deze middelen voor het achterstallig onderhoud beschikbaar? 

 

Mevrouw Van Zetten vindt dat er sprake is van een hoog krediet van bijna 2,2 miljoen euro. Het is 

zuur dat het geld voor de Duinwijckhal daar dan nog niet bij zit. Op 3 december heeft de raad 

ingestemd met de subsidieaanvraag Preventiebudget 40+. Kan uit die gelden ook een kunstgrasveld of 

een kleedruimte worden gesubsidieerd? 

 

Wethouder Divendal gaat in op de reacties van de commissieleden. 

De gelden gereserveerd voor Alliance ’22 zullen besteed worden voor die club. 

In het jaarlijkse werkplan komt een passage over het achterstallig onderhoud van de accommodaties. 
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De zaak van de overdracht van de kleedaccommodaties is een ingewikkeld dossier. Er is uitvoerig 

overleg geweest met de Belastingdienst. Het college komt begin 2010 met een nota hierover naar de 

raad. 

De gelden uit het Preventiebudget 40+ zijn rijksmiddelen die niet bestemd zijn voor achterstallig 

onderhoud aan sportaccommodaties. 

 

De commissie besluit het stuk als hamerstuk met stemverklaring aan de raad aan te bieden. 

 

Op verzoek van wethouder Divendal worden de punten 10 ((Bestuursrapportage 2009-2) en 11 

(Rondvraag) eerst behandeld. 

 

10. Bestuursrapportage 2009-2 
 

De heer Trompetter merkt op dat op pagina 15 geen voorzieningen zijn opgenomen voor nieuwe 

welzijnsaccommodaties. Het is opvallend dat er minder uitgaven waren voor hulpmiddelen. Wat is de 

stand van zaken wat betreft de definitieve behuizing van de Voedselbank? 

 

Mevrouw De Jong merkt op dat er een brief over het Grotestedenbeleid is ontvangen. Waaraan wordt 

het nog openstaande bedrag van 9 miljoen euro besteed?  

Wethouder Divendal antwoordt dat hij hierover uitgebreid heeft gesproken in de commissie Bestuur. 

Mevrouw De Jong vraagt hoever men is met het beperken van de wachttijden bij de 

schuldhulpverlening. Sommige mensen hebben na een jaar nog schulden. De nota Nieuw welzijn moet 

nog door de raad worden behandeld en toch staat er op pagina 17 een gele smiley bij punt 4.3.b. Is dat 

wel terecht? 

 

Mevrouw Kropman wijst erop dat er op het terrein van de Wmo veel geld naar de reserve Wmo gaat. 

Kan dat geld niet worden gebruikt om bepaalde zaken te versnellen? Wat is de oorzaak van de 

toename van het aantal pgb’s? Waarom is er eenmalig 2 miljoen gestort in de bestemmingsreserve van 

het Strategisch Huisvestingsplan Onderwijs. Spreker is verbaasd over de vrijval van 125.000 euro 

bestemd voor de Albert Schweizerschool. Wanneer komt de aangekondigde brief over inburgering? 

Hoe worden de wachttijden bij de schuldhulpverlening teruggedrongen? Er wordt op pagina 25 

geconstateerd dat het aantal zelfstandige ondernemers dat gebruikmaakt van het Besluit 

bijstandsverlening zelfstandigen terugloopt. Waarom staat er dan toch een rode smiley bij?  

 

Mevrouw Özogul vraagt of de toename van het aantal pgb’s te maken heeft met slechte ervaringen 

met zorg in natura. Spreker is ook benieuwd naar de brief over inburgering.  

Wethouder Divendal antwoordt dat de brief al aan de commissie is verstuurd. 

Mevrouw Özogul vraagt hoe het komt dat de instroom lager is dan verwacht. 

De fractie is bezorgd over de wachttijden voor een plek in de Wsw.  

 

De heer Hagen stelt vast dat bij programma 3 (zorgzame samenleving) alleen nog maar groene 

smileys staan. De beleidsafdeling zou daar dus kunnen worden gesloten? Is het wel reëel om daar 

alleen maar groene smileys af te geven? 

  

Mevrouw Van Zetten sluit zich aan bij de vraag van de VVD. Is het wel verantwoord om uit te gaan 

van 90% bij de raming van de feitelijke kosten van de zorgaanbieders, gelet op de verschuiving naar 

duurdere vormen van huishoudelijke hulp? Waarom heeft de definitieve afrekening over 2007 en 2008 

met de zorgaanbieders nog niet plaatsgevonden? De op pagina 27 genoemde verlaging van de 

meeneemregeling van het werkdeel WWB van 75% naar 31% is terecht.  

 

Wethouder Divendal gaat in op de opmerkingen en vragen. 

De brief over het Grotestedenbeleid is gestuurd naar aanleiding van het rapport van de accountant. 

Tussen half oktober en nu is er al veel verbeterd. Het college verwacht het grootste deel van de 

9 miljoen euro te zullen besteden.  

De vrijval van geld bij de Albert Schweizerschool komt door een technische mutatie. 
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Wethouder Van der Molen gaat in op de opmerkingen en vragen. 

Er komt binnenkort een nota waarin aandacht wordt besteed aan de structurele huisvesting van 

welzijnsvoorzieningen. 

De minder dan verwachte uitgaven voor hulpmiddelen vormen relatief een klein bedrag. 

De Voedselbank kan vooralsnog rustig in de Fietzfabriek gehuisvest blijven. 

Alle plannen uit het Grotestedenbeleid zijn uitgevoerd. 

De door de Actiepartij gestelde vragen op grond van artikel 38 over de wachttijden bij de 

schuldhulpverlening zijn in behandeling. Er is overleg met Kontext. 

De nota Nieuw welzijn zal nog deze bestuursperiode beschikbaar komen, dus vandaar een gele smiley. 

De reserve Wmo is nodig want er zullen op dat terrein nieuwe aanbestedingen komen die meer geld 

kosten. 

De toename van het aantal pgb’s is ontstaan in de tijd dat de zorgaanbieders onvoldoende konden 

leveren. 

Met de zorgaanbieders vindt nog overleg plaats over de afrekeningen voor 2007 en 2008. 

Ofschoon de taakstelling voor de Wsw met 25 plaatsen is verhoogd, blijft de capaciteit een probleem. 

Mevrouw De Jong dringt aan op een of andere vorm van wachtlijstbeleid. 

Wethouder Van der Molen zegt open te staan voor nieuwe, goede ideeën.  

De rode smiley bij het stimuleren van het zelfstandig ondernemerschap heeft te maken met te 

ambitieus geformuleerde doelen die niet zijn gehaald. 

De groene smileys bij het programma Zorgzame samenleving zijn terecht, want de gestelde doelen zijn 

gehaald. Maar er blijft natuurlijk altijd een hoeveelheid taken die moet worden uitgevoerd. 

De heer Hagen vraagt of de ambities op dat terrein wellicht te laag waren. 

Wethouder Divendal wijst erop dat de vraag gesteld kan worden of de in de bestuursrapportages 

gebruikte prestatie-indicatoren in alle gevallen wel voldoende aangeven waar het bestuur mee bezig is. 

Veel dingen met een hoge prioriteit worden in de rapportage niet zichtbaar. 

De heer Hagen stelt voor om dat eens gestructureerd te bespreken in de commissie Bestuur. 

 

De commissie besluit de rapportage zonder advies aan de raad aan te bieden. 

 

11. Rondvraag 

 

Mevrouw Van Zetten heeft vernomen dat het personeelsarchief bij Dunamare sinds de fusie slecht 

zou functioneren. Kan de wethouder dat bespreken in zijn overleg met deze instelling? 

Wethouder Divendal zegt dat toe. 

 

Mevrouw Kropman heeft onlangs tijdens een werkbezoek bij Roads de vraag gehad of de gemeente 

bij het weghalen van oude fietsen bij het station, de fietsen aan Roads kan geven die in het kader van 

dagbesteding de onderdelen weer verwerkt tot nieuwe fietsen. 

Wethouder Divendal zegt toe dat hij zal nagaan of dit mogelijk is. 

 

Mevrouw Lodeweegs vraagt hoe men omgaat met het verzoek van de inspreker van de steelband 

Golden Tones. 

Wethouder Van der Molen antwoordt dat ze heeft begrepen dat de vereniging graag zou zien dat een 

in de wijk geplande muziekkoepel de naam krijgt van Hamilton Franklin. Spreker neemt het verzoek 

mee. 

 

De heer Hagen wil graag een keer over de voortgang van het Veiligheidshuis praten zoals genoemd in 

de informatienota bij de ter kennisname meegezonden stukken. 

De voorzitter wijst erop dat behandeling al in het jaarplanning is opgenomen. 

 

De heer Hagen merkt op dat er een brief van Spaarnezicht is ontvangen. Het gaat over een duurzame 

financiering voor de periode van drie jaar. Hoe wordt hierop gereageerd? 

Mevrouw Kropman zegt dat de PvdA hierover schriftelijke vragen heeft gesteld. 
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Wethouder Van der Molen antwoordt dat zij hierover met de provincie en Spaarnezicht al druk 

overleg voert.  

De heer Hagen wil graag dat de commissie deze zaak uiterlijk in de laatste vergadering voor de 

verkiezingen behandelt.  

De commissie stemt hiermee in. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de gemeente op 17 december 2009 een congres organiseert en 

dat er nog nauwelijks raadsleden hebben ingeschreven. Het gaat over een belangrijk thema. 

 

8. Deelnota’s Kompas Haarlem  
 

De heer E. Paardekooper Overman spreekt in bij dit punt en gaat vooral in op de antwoorden die het 

college heeft gegeven op de adviezen van de Wmo-raad zoals opgenomen in de uitvoeringsnota. 

De oorspronkelijke opzet was om de Brede Centrale Toegang (BCT) op één locatie te plaatsen 

waardoor korte lijnen zouden ontstaan. Nu er sprake is van drie locaties, verdwijnt dat voordeel.  

Er wordt geen aandacht besteed aan zwerfjongeren, hoewel de staatssecretaris in de Tweede kamer 

heeft gezegd dat de centrumgemeentes hieraan apart aandacht zouden besteden. 

Het college laat bij de toegang tot zorg, opvang en ondersteuning de regiobinding vallen en refereert 

aan landelijke afspraken daarover. Volgens spreker vindt hierover echter nog overleg plaats tussen de 

VNG en betrokken wethouders en is het wél de bedoeling om de regiobinding te handhaven. 

Het idee om binnen vijf dagen een beoordeling over een traject rond te hebben moet van tafel, want 

dat kan nooit binnen die termijn op een zorgvuldige manier plaatsvinden. 

Het college geeft geen antwoord op het advies om de belanghebbende bij een door de BCT 

toegewezen traject steun te laten bieden door een onafhankelijk vertrouwenspersoon of straatadvocaat. 

Er is hierover een manifest gemaakt door een landelijke klankbordgroep, dat spreker aan de commissie 

en het college zal toesturen. 

Er is nog geen antwoord op de vraag hoe men omgaat met mensen die geen meervoudige problematiek 

hebben en niet in de toekomstige unilocatie terecht kunnen. 

Spreker pleit ervoor om bij de schuldhulpverlening een doelgroepenbeleid te voeren. 

Ook is hij benieuwd naar de resultaten van de pilot om huisuitzettingen te voorkomen. Die pilot zou 

breder mogen worden ingezet. 

 

Mevrouw Lodeweegs is blij met de deelnota’s en de daarin aangegeven richting. Kan de wethouder 

toelichten waarom er een aanpak voor de zwerfjongeren ontbreekt? Wat is de stand van zaken bij de 

pilot Preventie huisuitzettingen? Hoe verlopen de trajecten rond participatie en activering? 

 

De heer Rutten sluit zich aan bij de door de PvdA gestelde vragen. Spreker mist een gevoel van 

urgentie bij de opvang van gezinnen. 

 

Mevrouw De Jong is blij met dit doelgroepenbeleid. De fractie heeft wat zorgen over de werkwijze als 

een cliënt in beeld is bij de BCT. Welke concrete afspraken zijn er gemaakt over welke deskundigheid 

wanneer wordt ingezet, hoe wordt het traject bewaakt en hoe wordt de cliënt hierbij betrokken? 

Komen de mensen die tussen de Wmo en de AWBZ in zitten voldoende in beeld? Hoe gaat men om 

met zorgmijders? De fractie is bezorgd over de samenwerking van de ketenpartners binnen de BCT. 

Zijn de ketenpartners en de cliënt betrokken bij de trajectplanning? Hoe verloopt de implementatie en 

zijn andere gemeenten daarbij betrokken? 

 

Mevrouw Van Zetten benadrukt dat er onzekerheden zijn over de aard en omvang van de 

doelgroepen, over de beschikbare financiële middelen en over de samenwerking in de regio. Spreker 

steunt niettemin het college in zijn voornemens en hoopt dat het allemaal gaat lukken. 

 

De heer Trompetter vindt dat er sprake is van een duidelijke verbetering ten opzichte van wat er was. 

Er is sprake van ambitieuze doelstellingen. 
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Mevrouw Swen zegt dat uit deelnota 2 valt op te maken dat de unilocatie in 2011 gerealiseerd moet 

zijn, terwijl in de commissie twijfels zijn over de wenselijkheid. 

Bij de nazorg bij ontslag uit detentie wordt de overdracht van dossiers beter geregeld. Bij de nazorg 

voor ex-klinische patiënten wordt daar niets over gezegd, terwijl er bij die doelgroep juist vaak 

problemen in de wijk optreden. 

 

Mevrouw Özogul vraagt hoe de thuiswonende verloederden worden bereikt. Wat is de reactie van de 

portefeuillehouder op de opmerking van de inspreker dat de afronding van een intake binnen vijf 

dagen niet mogelijk is? Het is goed dat wijkraden en buurtbewoners bij de besluitvorming over de 

locaties van voorzieningen worden betrokken. Wat is de stand van zaken bij het voornemen om 

Haarlem als pilotgemeente aan te melden bij het toepassen van drang en dwang bij gedwongen 

opname van overlastgevenden? Welke kant wil de wethouder op bij het probleem dat er 

woningschaarste is en veel afhankelijk is van doorstroom bij deze doelgroepen? De gemeente van 

herkomst is verantwoordelijk voor de activering en uitkering. Ontstaan er dan geen problemen wat 

betreft de coördinatie tussen de verblijfsgemeente en de gemeente van herkomst? Wat is de stand van 

zaken bij de proef met de preventie van huisuitzettingen? Hoe verloopt de schuldhulpverlening waar 

nu veel mensen een beroep op moeten doen? 

 

De heer Vreugdenhil vindt de instelling van de BCT een interessante ontwikkeling. Voor de nazorg 

van ex-gedetineerden moeten voldoende financiële middelen beschikbaar zijn. De hostels voor 

blijvend daklozen zijn een grote vooruitgang. De unilocatie blijft een heikel punt. Wat is de stand van 

zaken bij het begeleid wonen bij stichting Sint Jacob? Spreker vindt het een goed idee als Haarlem 

gaat deelnemen aan een pilot met gedwongen opname. 

 

Wethouder Van der Molen bedankt de commissieleden voor de waarderende woorden en gaat in op 

de opmerkingen en vragen. 

De nota over zwerfjongeren is in voorbereiding en de wethouder zal nogmaals aandringen op spoed. 

Dit wordt meegenomen in de voortgangsrapportage Kiezen voor jeugd. 

De uitkomsten van de evaluatie van de pilot met de huisuitzettingen komen in januari naar de 

commissie. 

De ontwikkeling van trajecten voor participatie en activering loopt voorspoedig. Binnenkort 

ontvangen de leden een hierover gemaakte CD. 

Er zijn met Pauzement en RIBW en met de gemeente Haarlemmermeer afspraken gemaakt over de 

opvang van gezinnen. 

De vragen van GroenLinks over de BCT gaan over de uitwerking, terwijl het hier gaat om de kaders. 

De BCT zal in januari starten en moet de mogelijkheid krijgen zich te ontwikkelen.  

In de periode van vijf dagen zit ook het regelen van de uitkering en de start van de 

schuldhulpverlening. Als die periode niet voldoende is, dan kan er altijd een bijstelling plaatsvinden. 

De Stichting Release heeft veldwerkers beschikbaar voor informatie, hulpverlening en ondersteuning 

van onder anderen dak– en thuislozen, uitkeringsgerechtigden en migranten. Zij vervullen de rol van 

straatadvocaat. 

De BCT is bedoeld om de cliënt niet alleen te registreren maar ook in beeld te houden. Er is sprake 

van monitoren van de voortgang. 

Er zijn voldoende instanties als buurtregisseurs, wijkagenten en OGGZ-teams om zorgmijders toch in 

beeld te krijgen. Mensen die echt geen zorg willen en geen overlast geven, kunnen niet worden 

gedwongen. 

De aanvraag voor deelname aan de pilot met de gedwongen opname is inmiddels afgewezen. 

De financiële middelen voor de unilocatie komen beschikbaar door sluiting van andere locaties. 

Er wordt hard gewerkt aan uitbreiding van de huisvestingsmogelijkheden. Er zijn onder andere ideeën 

over De Wissel, De Herberg en Sint Jacob. 

De schuldhulpverlening wordt zorgvuldig opgepakt. Er wordt een deskundige op dat gebied in de BCT 

opgenomen. Ook iemand van Zorgbelang is erbij betrokken. 

De gemeente van herkomst blijft verantwoordelijk voor de uitkering en activering en er wordt zoveel 

mogelijk geprobeerd om ook het vervolgtraject zich daar te laten afspelen. 
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Het door de inspreker genoemde overleg tussen de VNG en de gemeenten over de regiobinding is nog 

niet afgerond. 

 

De verantwoordelijk ambtenaar vult aan dat de afspraken tussen de BCT en de ketenpartners in een 

convenant worden vastgelegd. Ook de privacy maakt daarvan deel uit. De nazorg van ex-

gedetineerden wordt een taak van het Veiligheidshuis. Over de dossieroverdracht vanuit de GGZ 

worden afspraken gemaakt in het OGGZ-convenant. 

 

De commissie besluit het stuk als hamerstuk met stemverklaring aan de raad aan te bieden. 

 

9. Uitvoeringsnota Kompas Midden- en Zuid-Kennemerland en Haarlemmermeer 
 

Mevrouw Lodeweegs vindt het een goede zaak dat er met gemeenten in de regio afspraken worden 

gemaakt. Er moet goed worden vastgelegd wat er gebeurt als er iets fout gaat. Zijn de afspraken met 

de andere gemeenten over de regierol van Haarlem als centrumgemeente definitief? Wat gebeurt er als 

het budget onvoldoende blijkt voor de ambities uit de nota? Haarlemmermeer wordt verantwoordelijk 

voor de opvang van gezinnen. Dat gebeurt in Haarlem ook in het Pauzement. Zijn de onderscheiden 

verantwoordelijkheden goed vastgelegd? Het college is voornemens om kritisch te kijken naar de 

capaciteit van de vrouwenopvang. Wat is daarbij de stand van zaken? Zijn de voorzieningen genoemd 

onder de kalender voor 2009 op pagina 8 echt allemaal gerealiseerd? Wat betekent ‘Vervolgoplossing 

De Herberg’ zoals genoemd in de kalender voor 2010? Er moeten nog veel hobbels worden genomen 

voor de unilocatie is gerealiseerd. De huidige situatie in de nachtopvang is echter niet meer van deze 

tijd. Wanneer wordt dat afgerond? 

 

De heer Trompetter zou een straatadvocaat een goede toevoeging vinden aan de hulp die Stichting 

Release biedt. Spreker is het eens met de mening van de Wmo-raad dat in de unilocatie verschillende 

groepen niet moeten worden gemengd. De doorstroom blijft een probleem, maar het college doet zijn 

best en verdient daarvoor een compliment. 

 

De heer Vreugdenhil vraagt hoe het komt dat er in de nota bij punt 8 gesproken wordt over een 

bedrag structureel beschikbaar van 6.593.797 euro, terwijl er in deze nota bij punt 9 een bedrag 

genoemd wordt van 6.176.377 euro. 

 

Wethouder Van der Molen gaat in op de vragen en opmerkingen. 

Het geld moet voldoende zijn om de ambities te realiseren. De gemeente Haarlemmermeer zal bij de 

BCT aansluiten, waardoor ook voorzien is in de afstemming over de opvang van gezinnen. De 

vrouwenopvang is nogal kostbaar gebleken en dat zal kritisch worden bekeken. De nachtopvang bij 

het Leger des Heils is inderdaad niet meer van deze tijd. Het zal duidelijk zijn dat er in afwachting van 

de start van De Wissel en eventueel de unilocatie geen grote investeringen meer in de huidige 

nachtopvang bij het Leger zullen worden gedaan. 

 

De verantwoordelijk ambtenaar geeft aan dat de voorzieningen genoemd in de kalender 2009 zijn, 

of binnenkort worden, gerealiseerd. Het bedrag genoemd in het stuk bij agendapunt 8 is actueel en dat 

bedrag is opgenomen in de begroting. 

 

De commissie besluit het stuk als hamerstuk met stemverklaring aan te bieden aan de raad. 

 

12. Agenda komende commissievergaderingen 
 

Op verzoek van mevrouw Van Zetten voegt de commissie aan de agendavoorraad toe het onderwerp 

‘Vaststelling definitieve budgetsubsidie 2008 en subsidie FOB 2008 Stichting DOCK Haarlem’.  

 

13. Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.20 uur. 


